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MEMO  
 
titel:  Versnelde fusie Zandhorst /Meerpaal  
aan:  College van B&W Hollands Kroon 
van:  José Vosbergen 
d.d.  17-4-1018 
I.o.m.:   RvT Surplus 
 
 
Gacht College,  
 
Hierbij vraag ik uw commitment over het volgende voornemensbesluit:  
We hebben sinds 4 jaar een investering gepleegd in één van de kleine scholen, Obs de 
Zandhorst in Breezand, in de hoop en verwachting dat deze school door een innovatief beleid 
de instroom op peil zou weten te houden, naast  St Jan in dit overwegend RK dorp.  
De innovatie is geslaagd, maar de instroom van kleuters stagneert; het dorp krimpt nog steeds.  
De directeur van de Zandhorst heeft aangegeven dat de instroom van nieuwe kleuters niet 
voldoende lukt om het voortbestaan van de school te kunnen garanderen aan de ouders, en 
daarmee dreigt de school in een snelle neerwaartse spiraal terecht te komen.  
We moeten nu een besluit nemen over een fusie, om de school in ieder geval nog 6 jaar van 
de nodige middelen te kunnen voorzien, anders rest ons straks niets anders dan een sluiting.  

Om te kunnen blijven bieden wat nodig is zijn de fusiemiddelen (6 jaar 100% bekostiging op 
basis van leerlingaantallen van het jaar voor de fusie) nodig; nadeel is dat het Brinnr. wordt 
opgeheven, zodat er na 6 jaar geen vergoeding meer is voor de vaste voet. Hieronder staat 
welke alternatieve scenario’s we hebben overwogen.  
 
 
Wat is onze aanpak:  
 
We willen de ouders innovatief onderwijs blijven bieden, door de school in een fusie te 
koppelen aan een partnerschool die daar even sterk in is, en daarmee willen we zo lang 
mogelijk toekomstgericht onderwijs in Breezand behouden. We koppelen de Zandhorst 
daarom aan de Meerpaal in Anna Paulowna, en daarmee aan het leerpleinconcept met 
Exploreon. De Zandhorst verliest het Brinnummer, en wordt een dislocatie van de Meerpaal.  
 
Het personeel is inmiddels op de hoogte gesteld, en stemt hiermee in.  
Er is een informeel gesprek tussen ouderraden geweest en de MR is geïnformeerd. Ook hier 
verwachten we instemming. 
 
 

Wat zijn de andere scenario’s die we hebben overwogen?  
Andere scenario's:  
- zelfstandig blijven: is geen optie, dan is het gevolg een snelle leegloop,  
- de fusie  een jaar uitstellen tot 1-8-2019. Technisch is dit mogelijk, maar doordat er nu 

onzekerheid  is onder ouders over het voortbestaan van de school is het risico groot dat 
ouders hun kinderen nu al overschrijven naar een andere school. Bovendien willen we 
de kwaliteitswinst die we beogen door de samenvoeging met Obs de Meerpaal in het 
komend jaar al verzilveren.  

- fusie met de St Jan /Sarkon: is geen optie, er is een te groot verschil in 
onderwijsconcept, Dit zou in feite betekenen dat je de school opheft, waarmee onze 
investering teniet gedaan is.    

- nu of volgend jaar vrijwillig opheffen: dan doen we ouders en kinderen tekort, en het  is 
eveneens  een desinvestering.  
NB: De onlangs afgekondigde extra kleine-scholentoeslag maakt de situatie en de 
kwetsbaarheid niet anders.  
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Vervolgstappen:  

- voor de zomer de formele vraag aan de Raad of zij hiermee kan instemmen.  
(Alternatief voor de Raad is: de Raad heeft de bevoegdheid Obs de Zandhorst als 
zelfstandige school in stand te houden door het bestuur ervan weer bij de gemeente te 
beleggen. ) 

- opdracht aan de directeuren om de fusie voor te bereiden en voor instemming voor te 
leggen aan de MR van de scholen. De fusie-effect-rapportage is inmiddels in concept 
klaar.  

- Informeren Gemeenschappelijke Medezeggenschapsraad van St Surplus over dit 
traject.  

 
 
 


